
Discussienotitie Adviesrol accountant 

 

Aanleiding 

De komende maanden zal de aanbesteding gaan lopen voor de nieuwe opdrachtverlening aan een 

accountant. Het verwervingsteam aanbesteding accountant is momenteel het Programma van Eisen 

aan het opstellen, deze zal dit najaar nog op de agenda staan van de subcommissie. Ten einde het 

Programma van Eisen op te stellen, zal de rol van de accountant gedefinieerd moeten worden. Henk 

van Deún wil graag de vraag aan de subcommissie voorleggen of de rol van de accountant uitgebreid 

moet worden zodat de accountant een stevigere adviesrol naar de raad inneemt (zoals onder andere 

ook gebruikelijk is de gemeenten Almere, Eindhoven en Haarlemmermeer).   

Discussiepunten 

- Heeft u behoefte aan een aanvullende adviesrol van de accountant? 

Uitleg 

In de genoemde gemeenten is er gekozen om de accountant een meer onafhankelijk adviesrol in te 

laten nemen voor de raad. Met als doel de meerwaarde van de accountant voor de gemeenteraad te 

versterken. Dit in kader van versterken van de informatiepositie van de gemeenteraad. Het is over het 

algemeen niet wenselijk dat de controlerende instantie (te sterk) afhankelijk is van informatie van het 

orgaan dat ze geacht worden te controleren.  

Normaliter is er één accountant die zowel de wethouder Financiën als de gemeenteraad moet 

bedienen. Het contact met de wethouder en de ambtelijke organisatie is veel intensiever en in dat 

proces wordt er veel overlegd en ontstaat een gezamenlijk beeld. Dat beeld kan ook worden 

uitgedragen naar de raad. Het kan wenselijk zijn dat de raad, om goed te kunnen functioneren, minder 

afhankelijk is van de informatie van het college en eventuele invulling die mogelijk kan ontstaan bij de 

accountant. 

Zo heeft Almere uiteindelijk gekozen voor Deloitte en die hebben de adviesrol ingevuld door te werken 

met een twee-partner-model. Dus een aparte partner voor de organisatie en een aparte partner voor 

de raad. Dit met het oog op delen van informatie, maar wel met de mogelijkheid om met een 

onafhankelijke blik naar deze informatie kijken. De afgelopen vier jaar heeft dat goed gewerkt voor de 

gemeenteraad van Almere. Op verschillende manieren heeft de accountant in Almere invulling gegeven 

aan het versterken van de meerwaarde zoals langs de fracties gaan om vragen ten aanzien van P&C 

producten te beantwoorden, toelichting geven op P&C producten, advies aan fractie indien gewenst en 

door een bijdrage te leveren aan rekenkamer onderzoeken waaronder het onderzoek naar de 

grondexploitatie. De organisatie moest er in eerste instantie aan wennen, omdat zij de regie voor een 

deel kwijt waren. De griffie van Almere laat weten dat als de kosten voor de ondersteuning van de raad 

afzet tegen de kosten van ambtelijk apparaat en ook de kosten die de ambtelijke organisatie maakt 

om extern advies in te huren dan vallen de kosten die de raad maakt voor ondersteuning en advies 

reuze mee. Het is lastig om in te schatten wat de extra kosten voor Utrecht zullen zijn.  



Ervaringen van andere gemeenten  

Na vraag naar ervaringen bij andere gemeenten heeft de volgende reacties opgeleverd.  

Almere 

Raadsleden zijn tevreden over de wijze waarop het partner model de afgelopen periode heeft 

gefunctioneerd en willen dit model dan ook handhaven. Belangrijke vraag daarbij blijft wel hoe kunnen 

de P&C producten meer toegankelijk worden gemaakt en minder technisch-bureaucratisch en welke 

bijdrage kan de accountant hierin spelen.  

 

Eindhoven 

In Eindhoven functioneert het deels, maar het is wel belangrijk om een relatie op te bouwen met de 

partner die de adviesrol invult. Het is niet vanzelf sprekend dat helder is waar de accountant een 

toegevoegde waarde kan hebben vanuit adviesrol. Dit zal je al opdrachtgever en opdrachtnemer met 

elkaar moeten bespreken.  

 

 

 


